
                                                                                               Krobia, dnia  7 marca 2007 r. 
 
                               

P R O T O K Ó Ł    Nr   VI/2007 
  
                  z   VI sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  
                  w dniu 2 marca 2007 r. w sali ZSOiZ w Krobi       
=========================================================  
                 godzina rozpoczęcia :   16.00 
                    godzina zakończenia :   19.00 
                     Na ogólną liczbę 14 radnych w sesji uczestniczyło 14.  
                 Ponadto w sesji uczestniczyli : 
              ====================== 

1. Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi. 
2. Gerard Misiaczyk            - Z-ca Burmistrza. 

                    3.   Kwiatkowska Maria        - skarbnik gminy i miasta Krobia. 
                    4.   Andrzejewska Teresa      - radca prawny.              
                    5.   Sołtysi gminy Krobia.                  
                    6.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                  
                  
                 Porządek obrad sesji : 
              ======================= 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VI sesji.   

      4.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   

w okresie międzysesyjnym.  
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

      8.   Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  
a) zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz 

ustalenia wynagrodzenia za inkaso, 
b) określenia wysokości czynszu dla nieruchomości gruntowych wydzierŜawianych 

na okres dłuŜszy niŜ 3 lata, 
c) powołania przedstawiciela Gminy Krobia delegowanego przez Radę Miejską               

w Krobi do Walnego Zgromadzenia Członków Stowarzyszenia Wspierania 
Przedsiębiorczości  Powiatu Gostyńskiego, 

d) zwolnienia od podatku od nieruchomości dróg oznaczonych w ewidencji gruntów 
i budynków symbolem „dr”. 

  9.  Sprawozdanie z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krobi 
za 2006 rok. 

 10.  Informacja Komisji Rewizyjnej dotycząca analizy wniosków do projektu budŜetu na 
2007 r. w kontekście zapisów uchwały Rady Miejskiej w sprawie procedury 
uchwalania budŜetu.   

 11.  Wolne głosy i wnioski. 
 12.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.      

     13.  Zakończenie.   
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 Sesji przewodniczył Przewodniczącego Rady Miejskiej Andrzej Knebel. 
 
Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.        
Na podstawie listy obecności stwierdzono, Ŝe na sali znajduje się 13 radnych, wobec 
czego sesja jest prawomocna do podejmowania obrad i uchwał (nieobecny Krzysztof 
Perdon). 

     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 
      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Przewodniczący Rady – na 

wniosek p. Burmistrza wnoszę o uzupełnienie  porządku obrad sesji o rozpatrzenie 
projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dróg oznaczonych 
w ewidencji gruntów  i budynków symbolem „dr”, jako pkt. 8d. 

      Burmistrz – rozpatrzenie projektu uchwały proponuję w związku ze zamianą przepisów 
ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. Dotychczas do 31.12.2006 r. objęte były 
podatkiem drogi wewnętrzne, które nie miały statusu drogi publicznej. Od  1.01.2007 r. 
weszły zmiany przepisów, które zwalniają z podatku od nieruchomości tylko drogi 
publiczne. W konsekwencji drogi znajdujące się w ewidencji Powiatowego Ośrodka 
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej podlegają opodatkowaniu jeśli nie mają 
statusu drogi publicznej. W naszym przypadku dot. to dróg wewnętrznych z jakich 
korzystają rolnicy, a moŜna zakwalifikować je jako uŜytki rolne, wewnętrzne drogi polne. 
RównieŜ dot. to szeregu dróg, które uŜytkowane są nie tylko przez rolników, ale innych 
uŜytkowników.  Stąd moja propozycja objęcia zwolnieniem na podstawie uchwały 
wszystkich tych dróg oznaczonych symbolem „dr”.  

      Pierwotny porządek obrad sesji stanowi załącznik do protokołu.  
      W/w zmianę przyjęto jednogłośnie, głosowało 13 radnych.  
      Porządek obrad sesji po zmianach przyjęto jednogłośnie, głosowało 13 radnych. 
      Burmistrz i Przewodniczący Rady złoŜyli podziękowanie sołtysom, którzy przestali pełnić 

funkcję sołtysa (obecni p. K. Augustyniak, B. Smektała) i oraz pogratulowali nowo 
wybranym sołtysom.     

      Na salę obrad przybył radny K. Perdon.         
     Ad. 3  Przyjęcie protokołu z V sesji.  
      R. Danek – na str. 3 zapis dot. wypowiedzi p. Miałkowiskiego powinien być „wywołałem 

temat...”, a nie jak napisano „wywalałem temat...”. 
      Protokół przyjęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych 
      Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  
      Burmistrz :  
      Radnemu J. Bujakiewiczowi – w sprawie dot. naprawy dróg w Nieparcie w roku 2006, 

nie wykonano tego zadania z uwagi na przeniesienie wydatkowania środków finansowych 
na naprawę drogi w Ziemlinie. Naprawa drogi w Gogolewie wykonana zostanie w 2007 
r., w miarę posiadanych środków finansowych.  

      W miesiącu marcu, po przyjęciu budŜetu planuję zorganizowane spotkania  z sołtysami, 
gdzie ustalone zostaną zadania w zakresie remontów dróg, o nawierzchniach 
nieutwardzonych.    

      Radnemu M. Szpurka – wg odpowiedzi pisemnej z  PZD naprawa chodników po  
zakładaniu światłowodów na odcinku drogi Chwałkowo-Rogowo została wykonana.  

     Sprawa wytyczenia drogi do pól w Chwałkowie została ujęta w projekcie budŜetu na 
2007 rok.  

      Odnośnie pomieszczeń w szkole w Chwałkowie, to rozwaŜana jest propozycja 
przeznaczenia ich na sale lekcyjne, modernizowane przez szkołę lub mieszkanie socjalne, 
z uwagi na ich brak w gminie. 
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      A. Miałkowiski – proszę o uzupełnienie odpowiedzi, kiedy podjęta będzie decyzja                     
o przeznaczeniu tych pomieszczeń. Jako Komisja Oświaty, Kultury i Sportu byliśmy               
w tym lokalu, i faktycznie dzieci nie mają gdzie się rozbierać. Ja tylko powtarzam sugestie  
kierownika szkoły. 

      Burmistrz – byłem w tej szkole, takŜe uwaŜam, Ŝe dzieci nie mają odpowiednich 
warunków. W budŜecie na 2007 r. nie ma zagwarantowanych środków na modernizację 
tego lokalu. Na pewno nie będziemy tej sprawy odwlekać i decyzja musi być podjęta 
szybko.  

      M. Szpurka – jako Komisja sprawdziliśmy jakie pomieszczenia są w tej szkole, Ŝe dzieci 
ćwiczą na betonie. Kierownik filii zakupił ze środków Rady Rodziców wyposaŜenie do 
łazienek, i nie byłoby kłopotu do wykonania dalszej modernizacji. 

      Odnośnie chodnika w Chwałkowie to wykonano naprawę tylko chodnika, poniewaŜ wg 
informacji kierownika nadzorującego zadanie do ich kompetencji nie naleŜała naprawa 
asfaltu.  Bardzo proszę aby równieŜ ten zakres naprawy asfaltu firma wykonała.     

     Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych. 
M. Duda – 1. Sprawa odbioru odpadów wielkogabarytowych tj. telewizorów, monitorów. 
Gdzie i w jaki sposób moŜna składować taki sprzęt?  
2. Sprawa pojemników na odpady segregowane poustawianych na ulicach. Czy moŜliwe 
będzie szybsze ich opróŜnienie oraz  postawienie jeszcze w innych punktach? 
3. W świetle planów dot. kanalizacji sanitarnej, odsuwa się w czasie remont drogi tzw. 
Heimatu. Co w tej sprawie dalej, poniewaŜ stan ulic tej części miasta jest bardzo zły, drogi 
te są obecnie  nie przejezdne?  Mieszkańcy rozwaŜają nawet moŜliwości szacowania przez 
rzeczoznawców uszkodzeń samochodów, w związku z uŜytkowaniem tych dróg.  
4.  Burmistrz uczestniczył w spotkaniu OSP Krobia, gdzie poruszono sprawę odpłatności 
za udział w akcjach. Zgodnie z zapisem ustawowym z 1991 r. członkom OSP, którzy 
uczestniczą w działaniach ratowniczych przysługuje ekwiwalent pienięŜny. Członkami 
straŜy są ochotnicy, których obecnie jest coraz mniej. Poruszana jest kwestia wypłacania 
zadośćuczynienia za działania ratownicze straŜaków ochotników. Jak Burmistrz widzi 
rozwiązanie tej sprawy? 
Ł. Kubiak -  odbyło się spotkanie z rodzicami dzieci uczęszczających do oddziału 
przedszkolnego w śychlewie. Jak przedstawia się obecnie sytuacja w tym przedszkolu, 
chodzi o racjonalność, zasady funkcjonowania tego przedszkola? 
P. Marcinkowski – proszę o skierowanie do PZD w Gostyniu sprawy dot. zebrania pobocza 
po obu stronach drogi Potarzyca – Chwałkowo. Obecnie znajdują się tam zastoje wody, 
spowodowane brakiem kanalizacji.  
R.Olejniczak – zatoka autobusowa przy drodze nr 434 na wysokości posesji nr 5 w Starej 
Krobi nie ma udroŜnienia studzienki, co utrudnia dojście do autobusu.  
Przy zjeździe z drogi wojewódzkiej w kierunku łąk na wysokości drogi gminnej znajduje 
się uskok, który naleŜy utwardzić lub wyrównać. 
R. Danek – jakie będzie przeznaczenie, zagospodarowanie ziemi znajdującej się na  starym 
targowisku? MoŜna by wykorzystać ją na wyrównanie stawu w Posadowie. 
J. Bujakiewicz – chciałem się dołączyć do głosów, które przed chwilą padły odnośnie stanu 
dróg, aby urząd p. Burmistrza wystąpił do PZD z sygnałem dotyczącym stanu dróg 
powiatowych, w ogóle w gminie, podpierając się niejako przedstawionymi dzisiaj 
problemami. UwaŜam, Ŝe sprawa jest bardzo waŜna. 
Przewodniczący Rady – Proszę p. Burmistrz równieŜ o odpowiedź, jak funkcjonować 
będzie oddział przedszkolny w Potarzycy? 
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Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   
w okresie międzysesyjnym.  
5,12,19,22.02. – posiedzenia komisji BudŜetu. Wypracowanie propozycji zmian do 
projektu budŜetu i autopoprawki budŜetu 2007 r.    
7,23.02. – posiedzenia wspólne komisji dot. : 1) - siłowni wiatrowych,  zwiększenia dotacji 
do MZO Leszno, prezentacja zmian organizacyjnych Urzędu, 
2) komisja BudŜetu zaproponowała Radzie Miejskiej zmiany do projektu i autopoprawki 
budŜetu na 2007 r. ( poza dz. 750, 801). Na pytanie zadane prze przewodniczącego komisji 
BudŜetu p.Burmistrz wyraził zgodę, Ŝe wypracowane zmiany wniesie jako swoje 
autopoprawki. 
12-23.02. -  odbyły się wybory sołtysów i rad sołeckich, którym przewodniczyli radni Rady 
Miejskiej. 
15.02. – posiedzenie komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych. Omówienie sprawozdania              
z działalności MGOPS w Krobi za 2006 r. oraz projektu budŜetu Ośrodka na 2007 r. 
20,28.02. – posiedzenia komisji Rewizyjnej. Podział zadań komisji do kontroli wykonania 
budŜetu za 2006 rok oraz sprawy bieŜące. 
Ponadto : 
11.02. – udział w Jubileuszu 70-lecia Kołka Rolniczego i 50-lecia Koła Gospodyń 
Wiejskich w Sułkowicach. 
26.02. – do biura Rady wpłynęły pisma radnych ( L.Bem, M.Duda, A.Knebel, K.Perdon, 
Z.Polowczyk, M.Szpurka) informujące o rezygnacji z pełnionych funkcji w zarządach 
Klubów Sportowych, „w związku z niejasnymi przepisami, bądź róŜnorodnej ich 
interpretacji, o łączeniu mandatu radnego z innymi funkcjami”. 
 
Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  
Sprawozdanie przedstawił Burmistrz. Załącznik nr 1 do protokołu.  

      W kwestii funkcjonowania oddziału przedszkolnego w śychlewie spotkałem się                        
z rodzicami dzieci uczęszczających do tego oddziału. RozwaŜano sprawę dalszego  
funkcjonowanie dwóch oddziałów, stanu budynku wymagającego kolejnych remontów               
i moŜliwości uczęszczania dzieci do oddziału w Krobi.  Spotkanie odbyło się z duŜym 
zrozumieniem ze strony rodziców.  

      Odnośnie spotkania z firmami odbierającymi odpady z terenu gminy, to zobowiązały się 
w ciągu 3 m-cy dostosować zakres swojej działalności do wymogów uchwały m.in.                 
w kwestii odbioru odpadów wielkogabarytowych, umów zawieranych z mieszkańcami.  

      Zakończyliśmy ewidencjonowanie gospodarstw, które zawarły umowy z firmami na 
odbiór odpadów,  50 % gospodarstw takich umów nie podpisało.  

      K. Perdon – Odnośnie ujęcia wody w Pudliszkach – jakie jest zagroŜenie dla 
mieszkańców? 

      Jakie ustalenia zapadły na spotkaniu odnośnie utworzenia klastra producentów bryczek?   
      Odnośnie spotkania w SM w Krobi, jaka jest sytuacja Spółdzielni? 
      Burmistrz – bezpośredniego zagroŜenia wylaniem łąk nie ma. Padły zapewnienia  przez 

Związek podłączenia studni z innej miejscowości. Skierowałem do WZMiUW w Lesznie 
pismo o podjęcie działań zmierzających do rozwiązania problemu. 

      W sprawie utworzenia klastra trwają spotkania od dłuŜszego czasu. Obecnie kilkunastu 
przedstawicieli chce utworzenia klastra i przygotowywane są dokumenty. RozwaŜana jest 
moŜliwość stworzenia biura dla tej organizacji. 

      Spółdzielnia Mieszkaniowa jest podmiotem prawa prywatnego i nie chciałbym się 
odnosić do samego tematu spotkania.  
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      M.Szpurka – nie wiem czy dobrze zrobiliśmy, Ŝe oddaliśmy wysypisko w zarządzanie 
MZO. Niepokoi mnie sytuacja wysypiska w Karcu, które w niedługim czasie będzie 
całkowicie zapełnione, poniewaŜ przywoŜone są tam odpady z całego terenu 
leszczyńskiego.  

      Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  
      a)  zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz 

ustalenia wynagrodzenia za inkaso. 
      Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały.       
      Uchwałę Nr VI/23/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 marca 2007 r. w sprawie 

zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz ustalenia 
wynagrodzenia za inkaso przyjęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych.  

      b)  określenia wysokości czynszu dla nieruchomości gruntowych wydzierŜawianych 
na okres dłuŜszy niŜ 3 lata.   

      Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. 
      Przewodniczący Rady – czy tylko jeden wniosek wpłynął? 
      Burmistrz – odnośnie wynajmu stawu jeden, inne wnioski dotyczą najmu lokali. 
      J. Bujakiewicz – z uchwały nie wynika, czy jest to wysokość czynszu od hektara czy od 

ilości stawów?  
      Burmistrz – proponuję wnieść autopoprawkę do projektu uchwały poprzez zapisanie, Ŝe 

wysokość stawki dotyczy q/ha. 
      PowyŜszą autopoprawkę przyjęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych.  
      Uchwałę Nr VI/24/2006 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 marca 2007 r. w sprawie  

określenia wysokości czynszu dla nieruchomości gruntowych wydzierŜawianych na 
okres dłuŜszy niŜ 3 lata  przejęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych.       

      c) powołania przedstawiciela Gminy Krobia delegowanego przez Radę Miejską               
w Krobi do Walnego Zgromadzenia Członków Stowarzyszenia Wspierania 
Przedsiębiorczości  Powiatu Gostyńskiego.       

      Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady.  
      Burmistrz – w dniu dzisiejszym odbyło się Walne Zebranie SWPPG. Przedstawiciel                    

p. Marzec nie mógł uczestniczyć w dzisiejszej sesji z uwagi egzaminy. 
      Przewodniczący Rady – składam wniosek aby nie rozpatrywać projektu uchwały z uwagi 

na to, Ŝe Rada nie mogła się dzisiaj zapoznać ze sprawozdaniem z działalności 
Stowarzyszenia, ze szczególnym uwzględnieniem gminy Krobia. A miał być dzisiaj 
obecny kierownik Stowarzycszenia p. Krzysztof Marzec. 

      J. Bujakiewicz – popieram wniosek przewodniczącego i chciałem uzupełnić                              
o wystąpienie do Stowarzyszenia o przygotowanie informacji o zakresie pomocy dla 
mieszkańców naszej gminy, moŜe uzyskałoby się opinię zainteresowanego środowiska, 
przedsiębiorców o sensie dalszego istnienia, czy funkcjonowania naszej gminy                           
w Stowarzyszeniu.  

      Przewodniczący Rady – ze Statutu Stowarzyszenia wynika, Ŝe wystąpienie moŜe nastąpić 
z 6 miesięcznym wypowiedzeniem, np. do końca czerwca,  ze skutkiem na koniec roku 
2007. 

      Burmistrz – ze Statutu wynika, Ŝe Gmina Krobia  w Stowarzyszeniu moŜe mieć                      
3 członków : burmistrz z racji pełnienia funkcji,  osobę powołaną zarządzeniem przez 
burmistrza oraz wydelegowanego przedstawiciela przez Radę. Przed podjęciem decyzji              
o dalszej przynaleŜności do Stowarzyszenia warto wysłuchać przedstawiciela p. Marca,             
o zakresie działań i dalszym funkcjonowaniu Stowarzyszania.    

      Zgłoszony wniosek przyjęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych.  
      W związku z przegłosowaniem powyŜszego wniosku uchwały nie rozpatrywano. 
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d)  zwolnienia od podatku od nieruchomości dróg oznaczonych w ewidencji gruntów   
i budynków symbolem „dr”. 

      Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. 
      Przewodniczący Rady – jeśli uchwała będzie podjęta, to będzie obowiązywać 

bezterminowo, a w uzasadnieniu zapisano, Ŝe do czasu zewidencjonowania gruntów                 
w tym zakresie. Jaki okres waŜności będzie mieć ta uchwała? Jakie działania będą 
podejmowane? 
Burmistrz – nie określono terminu obowiązywania uchwały, aby moŜna było przyjrzeć 
się skali problemu. Dokonana zostanie analiza i po uporządkowaniu uchwała zostanie 
uchylona. 
Przewodniczący Rady – czy osoby zwolnione dzisiejszą uchwałą z opłaty tego podatku 
będą występować do Ośrodka Dokumentacji o zmianę klasyfikacji dróg? Obawiam się, 
Ŝe moŜe być podobnie jak w roku 2004, kiedy równieŜ były zwolnienia i nikt jakoś do 
tego czasu nie wystąpił o zmianę klasyfikacji tych gruntów.    
Burmistrz – przepisy mówią, Ŝe drogi wewnętrzne powinny być oznaczone w ewidencji 
budynków i gruntów jako drogi polne, objęte podatkiem rolnym. Wydaje mi się, Ŝe 
istnieją narzędzia prawne, które moŜna w tym celu wykorzystać. Obawiam się czegoś 
innego. Proces moŜe być bardziej długofalowy i trudniejszy, chodzi o drogi, które                   
w ewidencji widnieją jako prywatne, a pełnią funkcje komunalne, i które powinny zostać 
przejęte przez Gminę. Jest to problem, który wiąŜe się nie tylko z czynnościami 
formalnymi, ale i kwestią finansową. Nie widzę uzasadnienia w tym, Ŝeby obciąŜać 
właścicieli nieruchomości, w przypadku gdzie przebiega droga,  która jest jednocześnie 
drogą publiczną.    
A. Miałkowiski – w takim razie uchwała jest źle zredagowana, bo jest ona tak ogólna, Ŝe 
mówi o jednym i o drugim. Drugi problem, który Pan poruszył, Ŝe jest uŜytkowany 
prywatny teren jest  zdecydowanie uzasadnione i waŜne, nie wynika z zapisów uchwały.  
Burmistrz – jest to kwestia właściwej ewidencji nieruchomości dróg. Wydając decyzje 
określające wysokość podatku opieramy się na ewidencji budynków i gruntów, gdzie 
drogi  są w określony sposób zakwalifikowane jako ”dr”. Dokonana zostanie zmiana tej 
symboliki. Na dzień dzisiejszy nie ma ewidencji dróg gminnych. Proces ewidencji tych 
dróg będzie odbywać się sukcesywnie.     
J. Bujakiewicz – w uzasadnieniu do uchwały zapisano, Ŝe spowoduje to zmniejszenie 
wpływów o 36.613 zł. Jak zmiana kwalifikacji dróg wpłynie na budŜet Gminy na 2007 
rok, który jest w ostatnim stadium opracowywania? Jeśli zostaną zmniejszone dochody, 
to trzeba będzie zmniejszyć wydatki. Jak umieszczone to zostanie w budŜecie? 
Burmistrz – wpływy z tytułu objęcia podatkiem tych dróg nie są w ogóle ujęte                       
w projekcie budŜetu na 2007 rok. Był on opracowany w listopadzie 2006 r., kiedy 
obowiązywały stawki zerowe na te drogi. Po zmianie przepisów, które weszły w Ŝycie 
1.01.2007 r., kiedy pojawił się problem, nakazy podatkowe muszą być określone zgodnie 
z przepisami, obowiązującymi na 2007 r. Stąd pilne wprowadzenie uchwały w Ŝycie.  
Dochodów tych nie ma w projekcie budŜetu na 2007 rok.  
Uchwałę Nr VI/25/2006 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 marca 2007 r. w sprawie  
zwolnienia od podatku od nieruchomości dróg oznaczonych w ewidencji gruntów                
i budynków symbolem „dr” przejęto jednogłośnie, głosowało 14 radnych.       

      Przerwa.  
  Ad. 9 Sprawozdanie z działalności Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                     
w Krobi za 2006 rok. 

  Przewodniczący Rady – sprawozdanie było rozpatrywane w dniu 15.02.br przez Komisję 
Rolnictwa i Spraw Społecznych.  
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  Przewodniczący Komisji  Rolnictwa i Spraw Społecznych I. Jóźwiak przedstawił 
pozytywną opinię o sprawozdaniu. Załącznik nr 2 do protokołu.   

  J. Bujakiewicz – chciałbym stwierdzić, Ŝe sprawozdanie jest bardzo szczegółowe, 
zawiera bardzo duŜo informacji statystycznych i opisowych oraz przedstawia 
szczegółowe rozliczenie środków finansowych, z uzasadnieniem. Na podstawie danych z 
tego sprawozdania, po dokonaniu jego analizy i pewnych wyliczeń moŜna wyciągnąć 
stosowne wnioski. Chciałbym od pani kierownik uzyskać potwierdzenie lub zaprzeczenie 
/ewentualnie sprostowanie/ dla swoich wniosków.  

  1. Na 4 str. podano stan zatrudnienia w Ośrodku. Podany stan po przeliczeniu na etaty 
wynosi 7 ⅓ etatu. Czy prawidłowym jest w pani opinii  wyliczenie, Ŝe gdyby wydatki              
§ 4010 w kwocie 170.670,74 zł podzielić przez 7 ⅓ etatu to średnia roczna płaca                         
1 pracownika wynosi  2.328 zł. Zaznaczam średnia płaca brutto, czyli od kierownika do 
sprzątaczki. JeŜeli to wyliczenie nie jest prawidłowe, to jakiej korekty naleŜałoby 
dokonać? 

  2. Na str. 6 w ostatnim wierszu podaje się kwotę 6.984,70 zł z tytułu wcześniej opisanych 
wydatków. Mowa tam jest o jednym – niewymienionym paragrafie. Tymczasem wydaje 
mi się, Ŝe jest to suma dwóch paragrafów 4210 – 3.243,02 zł i 4300 – 3.741,68 zł. Czy 
tak? 

  3. Na str. 7 podaje się kwoty 748,67 zł i 1.784,25 zł dotyczące partycypacji Ośrodka                                                
w kosztach Banku śywności. Nie wskazuje się w jakiej pozycji zostały one zapisane. 
Gdyby moŜna wskazać, w którym paragrafie są te wydatki zapisane?  

  4. W tabeli wykonania wydatków za 2006 r. podano te wydatki w rozbiciu na źródła 
finansowania, tzn. z budŜetu państwa i z budŜetu gminy. Proszę o informację dot. 
rozdziału 85219, tzn. wydatków związanych z utrzymaniem Ośrodka:  

  - Kto ustala i w jaki sposób przekazywana jest do Gminy  informacja o  wysokości 
dotacji na ten cel? Czy ustalony jest jakiś algorytm? 

  - Czy przyznana kwota, z chwilą  otrzymania jest podzielona na paragrafy tego 
rozdziału? Jeśli nie, to kto  dokonuje podziału?   

  - W jaki sposób w ciągu roku dokonuje się kwalifikacji wykonanych  wydatków  do 
poszczególnych paragrafów? Szczególnie interesuje mnie zasada  kwalifikacji wydatków 
płacowych i pochodnych?  

  M. Roszyk, kierownik MGOPS – wierzę, Ŝe pana wyliczenia kwoty średniej płacy 
pracownika OPS jest prawidłowa i uwaŜam, Ŝe nie jest zbyt wysoka.  Na kwotę tą składa 
się równieŜ dodatek za pracę w terenie, wysługa lat i nagrody. Odnośnie wydatków na 
Bank śywności, to kwota 748,67 zł przeznaczona została na opłatę za dostarczoną 
Ŝywność, 1.784,25 zł za transport. Podział całej dotacji w rozdziale 85219 dokonywany 
jest wewnętrznie na paragrafy. Podział 30/70 kiedyś funkcjonował. Dotacja w jednej 
kwocie z budŜetu państwa jest z góry ustalona.  

  K. Perdon – proszę powiedzieć, czy ten podział 30/70 nie jest sztywny.  
  M. Roszyk -  obecnie podział jest wg potrzeb, za 2006 r. wynosi 50/50.  
  K. Perdon – bardzo często stoimy przed sytuacją taką, Ŝe są wydane decyzje 
administracyjne i na koniec roku pieniędzy brakuje. Wówczas nie moŜemy mówić                       
o podziale 30/70, bo i tak z budŜetu środki na to trzeba wydatkować. 

  Skarbnik – tak jak mówi p. kierownik to dot. wydatków na utrzymanie Ośrodka, a na 
zasiłki są środki z budŜetu Państwa, natomiast pozostałe wg potrzeb.  

      M. Roszyk – środki na wydane decyzje były zabezpieczone. Osoby, które ubiegały się            
o pomoc kwalifikowały się do jej otrzymania. Dotacja na zasiłki okresowe wpłynęła 
później, co spowodowało zwrot dotacji na te zasiłki 
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  Sołtys wsi Chwałkowo – jak była przyczyna, Ŝe wielu rolników nie otrzymało pomocy               
z budŜetu państwa w związku z ubiegłoroczną suszą?  

      M.Roszyk – niektóre rodziny rolnicze nie kwalifikowały się do uzyskania pomocy                     
z uwagu na fakt, Ŝe szkody w uprawach rolnych nie przekraczały 30 % zniszczeń. Kilka 
rodzin nie posiadało ubezpieczenia rolniczego w KRUS.    

      Skierowanych było 12 decyzji do SKO, z czego 11 uchylono i przekazano do ponownego 
rozpatrzenia .  

  Ad. 10.  Informacja Komisji Rewizyjnej dotycząca analizy wniosków do projektu 
budŜetu na 2007 r. w kontekście zapisów uchwały Rady Miejskiej w sprawie 
procedury uchwalania budŜetu.   

      Przewodniczący Komisji Rewizyjnej J. Bujakiewicz – w poprzedniej kadencji 
postanowiono, Ŝe kaŜdorazowo po przeprowadzonej kontroli przedstawiony będzie 
Radzie protokół.  Protokół z powyŜszej analizy stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

      Dania 31stycznia protokół z analizy został przekazany p. Burmistrzowi i oczekujemy 
stanowiska Burmistrza w tej sprawie.  

      Burmistrz – nie mam uwag do protokołu, zgadzam się zapisami w nim zawartymi. 
Odnośnie udzielania odpowiedzi, to uwaŜam, Ŝe odpowiedź musi być udzielona. NaleŜy 
opracować nową uchwałę w sprawie procedury uchwalania budŜetu, którą moŜna by 
zastosować przy tworzeniu budŜetu na 2008 rok. 

      Ad. 11   Wolne głosy i wnioski. 
  J. Olejniczak – jestem mieszkańcem ul. Miejsko Góreckiej. Syn kilka lat temu otrzymał 
decyzję na pobudowanie chlewni o pow. 600m², dzisiaj na tym obszarze zmieniono                  
w planach na budownictwo mieszkaniowe. Nie ma planu zagospodarowania dla rolników, 
kto to zmienił bez powiadomienia mieszkańców ulicy Miejsko Góreckiej? Sama Rada 
sobie zmieniła, tak nie moŜna robić. Dlaczego na tej ulicy w ogóle nie ma chodnika po 
Ŝadnej stronie? Kanalizacja jest załoŜona deszczowa po jednej stronie bez odpływu. Na 
tej ulicy nic nie jest robione, jakby nie naleŜała do Krobi. Według Urzędu jest to obszar 
zabudowy mieszkaniowej.  

  Przewodniczący Rady – p. Burmistrz przedstawi jakie są warunki zabudowy w tej części 
miasta. 

  Sołtys wsi Chwałkowo – czy złoŜone w 2006 roku wnioski dot. modernizacji oświetlenia 
ulicznego mają być ponawiane? Czy powierzchnie rowów pomiędzy polami doliczane są 
do podatku rolnego?  

  Kierownik Rewiru Dzielnicowych – przedstawił sprawę poprawy bezpieczeństwa na 
terenie gminy  poprzez przystąpienie do programu prewencyjnego. Czy moŜna by 
przeznaczyć środki na takie działania? 

  Sołtys wsi Posadowo – na poboczu drogi w Posadowie po prawej stronie od Sułkowic 
parkuje samochód cięŜarowy, który jest ciąŜeniem dla mieszkańców. RównieŜ jest 
problem ze stawu, który naleŜy utwardzić i uporządkować, aby teren przeznaczyć pod 
boisko. 

  Sołtys wsi Gogolewo – chciałem przedstawić sprawę palacza w przedszkolu, którego nie 
ma. Obecnie znajduje się w budynku mieszkanie prywatne, opalane z gminnych środków. 

  Jak funkcjonuje świetlica socjoterapeutyczna, w jakich godzinach i dniach, i kto ją 
prowadzi? 

  Zgłaszam sprawę zerwanej papy na dachu świetlicy po ostatnich wichurach. 
  J. Czarnecki – niepokoi mnie działalność banku BISE, poniewaŜ elektroniczne 
przekazywanie środków pienięŜnych powoduje opóźnienia wpływów na konta 
pracowników. Takie sytuacje nie powinny mieć miejsca. 
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Ad. 12  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.    
Burmistrz – Heimat, jak tylko będzie moŜliwe poprawiona, zostanie nawierzchnia tych 
ulic. 
Odnośnie pojemników to jako Gmina nie mamy umowy z firmą, która te urządzenia 
postawiła. Odpady odbiera w sposób bardzo dowolny. Poczynione zostaną działania                
w celu zwiększenia ilości pojemników na terenie gminy i terminowości ich opróŜniania. 
Odpłatność za akcje straŜackie jest kwestia otwartą. Dokonana zostanie analiza, 
przeliczenia i przedstawiony zostanie projekt zamian w tym zakresie Radzie. Są to 
ochotnicy, którzy muszą wyłączać się z pracy, a akcje trwają długo i znajduje to 
uzasadnienie. 
Sprawy uszkodzeń budynków gminnych, jak mówiłem wcześniej proszę zgłaszać                          
w Urzędzie, poniewaŜ te obiekty są ubezpieczone. 
Sprawa palaczy w świetlicach i innych budynkach zostanie uregulowana, uporządkowana. 
Mam globalną propozycję do odbywania systematycznych spotkań z sołtysami, gdzie 
moŜna będzie przekazywać wszystkie problemy, które mogłyby być od razu 
rozwiązywane. 
JeŜeli wniosek w sprawie dodatkowego oświetlenia jest złoŜony, to nie ma potrzeby go 
ponawiać.    
Na dzień dzisiejszy nie ma  podpisanych umów na funkcjonowanie świetlic 
socjoterapeutycznych. 
Ziemia składowana na byłym targowisku przeznaczona jest na równanie pod inwestycje 
terenów rekreacyjnych.  
P. Olejniczakowi – w sprawie trybu  przygotowania planu zagospodarowania 
przestrzennego dot. obszaru ul. Miejsko Góreckiej udzielę odpowiedzi pisemnej. Potrzeb 
budowy chodników jest wiele. Jeśli byłby projekt na budowę kanalizacji sanitarnej łatwiej 
byłoby zaplanować realizację budowy chodników. 
Do pozostałych kwestii ustosunkuje się na następnej sesji.  
Sprawy dotyczące dróg zostaną skierowane do PZD i WZDW. 
Przewodniczący Rady – dzisiaj nie odbędzie się spotkanie z firmą EPA. Proszę                        
o zgłaszanie zmian do Statutu Gminy do Komisji Statutowej. 
Chciałbym zaapelować do p. Burmistrza o podjęcie działań o pozyskanie gruntów od 
Agencji Nieruchomości Rolnych. 
 
Ad. 13 Zakończenie obrad i sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej Knebel : dziękuję wszystkim za przybycie                  
i zamykam  VI sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
 

 
                Protokółowała :                                                      
               Aurelia Sikorska                                              
 


